



## **CBHZ**

## Certificate in Understanding and Repair Technique of Built Heritage

文物建築初探及修復技術入門證書

The course content includes Introduction on Conservation of Built Heritage: Built Heritage of Hong Kong; Current Policy and General Practice on Conservation of Built Heritage; Management and Techniques in Conservation and Maintenance of Built Heritage; Legal Requirements on Conservation of Built Heritage; Introduction of Tradition Building Trade Skills: Understanding the Construction Methods of Traditional Buildings; Introduction of Tradition Building Trade Skills including Masonry, Timber Works, Roof Construction and Painting Works and their Repair Methods; Continuous Maintenance and Monitoring; Introduction of Traditional Construction Materials; Site Visit.

課程內容包括:文物建築與其保護淺介:香港文物資源、現行的保護方針及概況,文物建築保護與修繕項目的管理與技術,了解文物建築及其相關的法例與要求;傳統建造工藝技術入門:介紹傳統屋宇建造的原則,介紹傳統建造技術,包括磚石、木工及屋頂建造及粉飾等工藝,並相關的修繕方法及持續性的維修和監測,傳統建造材料的認識,戶外考察。

Lecturer	Professionals
講師	專業人士
Medium of	Cantonese
Instruction	廣東話
授課語言	
Study Mode	Part-time evening 夜間部份時間制 : 19:00-22:00
課程制式	
Duration	3 hours x 8 sessions (including site visit, site visit will be arranged on Saturday)
授課期	3小時 x 8堂 (包括戶外考察,戶外考察安排在週六)
Venue	HKIC, Kowloon Bay Campus, 44 Tai Yip Street, Kowloon Bay, Kowloon
上課地點	九龍 九龍灣大業街 44 號 香港建造學院 九龍灣院校
Admission	Current management personnel in building repair and maintenance works, with a recognised certificate or
Requirements	above in construction fields, and a minimum 3 years or above related working experience
入學條件	現職之樓宇維修及保養工程的管理人員及必須持有建造業相關及認可的普通證書或以上程度學歷,及三年以上相關工作經驗
Award of	Attend the site visit. Attend the course for 5 or more sessions and complete the assignment in acceptable
Certificate	requirements
證書頒發	出席戶外考察及出席課程5堂或以上及在課程習作中達到課程評估要求
Course Fee 課程費用	\$1800
Enquiry 查詢課程	21009000 / 21009892
Recognition	The course is recognized by the Hong Kong Institute of Construction Managers (HKICM) fulfilling the
資格承認	requirements of Continuing Professional Development (CPD).
7	香港營造師學會已確認此課程能符合其延續專業進修的要求。
Application Method	Please apply online on SPDC portal
報名方法	請透過建造專業進修院校的網上報名系統報名